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SW-OR.0012.19.2025 

 

Protokół 

z posiedzenia Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej 

w dniu 23 maja 2025 r.  

 
 

PROPONOWANY PORZĄDEK POSIEDZENIA: 

 

1. Otwarcie posiedzenia, przyjęcie porządku. 

2. Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji w dniu 10 kwietnia 2025 r. 

3. Przedstawienie założeń projektowanej uchwały Sejmiku Województwa Śląskiego 

w sprawie Parku Krajobrazowego Cysterskie Kompozycje Krajobrazowe Rud 

Wielkich. 

4. Wizyta w Rezerwacie Łężczok. 

5. Sprawy różne i zamknięcie posiedzenia. 

 

Ad. 1. 

Otwarcie posiedzenia, przyjęcie porządku. 

Przewodniczący Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej, pan Bronisław Karasek, 

otworzył posiedzenie Komisji, przywitał zebranych. Porządek obrad przyjęto jednogłośnie.  

 

Ad. 2. 

Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji w dniu 10 kwietnia 2025 r. 

Przewodniczący Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej, pan Bronisław Karasek, 

wobec braku uwag poddał projekt protokołu pod głosowanie: 

(ZA – 4, PRZECIW – 0, WSTRZYMAŁ SIĘ – 0). 

 

Ad. 3. 

Przedstawienie założeń projektowanej uchwały Sejmiku Województwa Śląskiego w sprawie 

Parku Krajobrazowego Cysterskie Kompozycje Krajobrazowe Rud Wielkich. 

Kierownik Oddziału Zespołu Parków Krajobrazowych Województwa Śląskiego 

w Rudach, pan Marek Stryjniak, przedstawił prezentację dotyczącą historii powstania, 
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położenia, walorów Parku Krajobrazowego Cysterskie Kompozycje Krajobrazowe Rud 

Wielkich. 

Wydruk prezentacji stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Członkowie Komisji oraz pozostali uczestnicy spotkania wymienili uwagi na temat 

atrakcyjności subregionu zachodniego i sposobów na jeszcze większe zainteresowanie 

turystów tym rejonem województwa. 

Dyrektor Zespołu Parków Krajobrazowych Województwa Śląskiego, pani Hanna 

Pompa-Obońska, przybliżyła zebranym założenia projektowanej uchwały (cel powołania 

parku, co jest chronione i zakazy, które służą chronieniu celów) i aktualną sytuację prawną. 

Zakazy wymagają uzgodnień ze wszystkimi gminami i Regionalną Dyrekcją Ochrony 

Środowiska. Są to dwa przeciwstawne bieguny – gminy chcą liberalizacji przepisów, a RDOŚ 

jest bardziej zachowawcza. Najwięcej zastrzeżeń budzi zakaz dotyczący odległości 

zabudowy od cieku wodnego. Ponieważ nie znaleziono w kwestii tego zakazu płaszczyzny 

porozumienia, sprawę (zażalenie) przekazano do Generalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska 

w Warszawie (aby zachować zliberalizowane przepisy, które stanowią dobry kompromis). 

Nie jesteśmy właścicielami terenu, dla którego ustanawiamy zakazy, i nie możemy 

wprowadzać komuś tak restrykcyjnego zapisu, ponieważ nie będzie chciał z nami 

współpracować i nam pomagać. Z gminami należy współdziałać i wypracowywać 

kompromisy, tym bardziej, że sama ustawa o ochronie przyrody mówi, że w przypadku, 

kiedy zakaz ogranicza rozwój i możliwości gospodarcze gminy, można tę odległość 

zmniejszyć. 

Członek Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej, pan Wojciech Kałuża, zapytał, jakie, 

poza ochroną przyrody, są korzyści z ewentualnego podjecia uchwały. 

Dyrektor Zespołu Parków Krajobrazowych Województwa Śląskiego, pani Hanna 

Pompa-Obońska, wspomniała o subwencjach ekologicznych – dotacjach dla gminy, która 

znajduje się na terenie chronionym, przysługujących z powodu ograniczonych możliwości 

rozwoju. Jednak dochody z turystyki w gminach niejednokrotnie znacznie przewyższają 

potencjalne kwoty dotacji. 

 

Ad. 4. 

Wizyta w Rezerwacie Łężczok. 

Członkowie Komisji oraz przedstawiciele Zespołu Parków Krajobrazowych i pozostali goście 

odbyli wizytę w terenie w Rezerwacie Łężczok (60 minut). 
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Ad. 5. 

Sprawy różne i zamknięcie posiedzenia. 

Przewodniczący Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej, pan Bronisław Karasek, 

wspomniał o korespondencji z Urzędu Miejskiego w Tarnowskich Górach, dotyczącej sprawy 

ewentualnego utworzenia rezerwatu przyrody na terenie Parku w Reptach Śląskich 

i wspólnego posiedzenia Komisji Środowiska różnych szczebli samorządu. 

Członek Zarządu Województwa Śląskiego, pani Joanna Bojczuk, wyjaśniła, że 

województwo nie jest stroną w postępowaniu. 

Przewodniczący Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej, pan Bronisław Karasek, 

w związku z brakiem innych spraw i wyczerpaniem porządku obrad zamknął posiedzenie 

Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej. 

 

 

 

 

 

 

Bronisław Karasek 

Przewodniczący 
Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Protokół sporządziła  
Ewa Blondzik 


